
Co se chystá
v odpadech?

Jak změnit?

Od roku 2020 dojde ke 
změně v tom, že u kaž-
dého domu bude nejen 
popelnice na běžný 
odpad, ale také modrá 
a žlutá popelnice na 
papír a plast. Později i 
hnědá na bioodpad. 
Systém se jmenuje 
DOOR to DOOR, neboli 
D2D.

SOMPO a.s. a také 
DSO Sompo plánují 
změnit systém svozu 
odpadů.



A potřebuje třídit
lépe? Prý jsme už
teď hodně dobří!

Proč něco takového
děláme? Nestačí
současný systém?

Bohužel už ne. Není 
už možné zlepšit tří-
dění tím, že přidáme 
další kontejnery.
Není je kam dát a 
lépe už přes síť
kontejnerů třídit 
nedokážeme.

Ano, potřebujeme. 
Důvodem jsou jako 
vždy - PENÍZE. 



Ukládání nevytřídě-
ného odpadu (tedy z 
běžných popelnic) 
bude stále dražší. 
Přibližně od roku 
2024, ale nejpozději 
od roku 2030 pak 
bude zakázáno 
úplně.

Proto je třeba systém 
změnit, aby občané 
neplatili za odpady 
stále víc peněz. 

Dobře vytříděný 
odpad dokážeme 
prodat. Nevytříděný 
musíme za poplatek 
uložit na skládku.



Proč ale zakládáte
svazek obcí (DSO)?
Nemohlo by to
udělat normálně
SOMPO a.s.?

Kdo tedy bude
odpady svážet?

Mohlo, ale bylo by to 
dražší. 

Svazek obcí může 
dostat výrazně vyšší 
dotaci, než akciová 
společnost. 

Stále SOMPO a.s.



Kolik bude nový 
systém naší obec 
stát peněz?

Vše děláme proto, 
aby nový systém byl 
co nejlacinější. Vstup 
do DSO bude obec 
stát 10 Kč/obyvatele. 

Svazek obcí koupí 
nádoby, které pak 
poskytne obcím 
zdarma. 
 
Vyplatí se Vám to, a 
SOMPU a.s. také. Po-
pelnice pro všechny 
obce budou stát asi 
20 milionů korun



A je ten systém
3 popelnic u domu
někde vyzkoušený?

Ano, D2D používají 
již několik let vesnice 
i města a náklady na 
odpad mají menší.  
Židlochovice, Miku-
lov, Perná a další.

Kde mohu zjistit
více informací?

Všechny informace 
poskytneme  samo-
zřejmě my - Vaše 
svozová společnost

SOMPO a.s.


